

**Design macht den Unterschied!**

# „Design with social impact“

Ein Symposium an der Zürcher Hochschule der Künste, Toni Areal

**16. Februar 2018**

Das Potential von Design für gesellschaftliche Entwicklungsprozesse ist weitgehend unbekannt. Im Rahmen des zweieinhalbjährigen, interdisziplinären und interkulturellen „Design with social impact“ Projektes zeigen wir auf, wie Designwissen und -methoden sinnvoll und zielgerichtet für lokale und soziale Entwicklungen eingesetzt werden können.

Zusammen mit zwei Partnerhochschulen in Mazedonien und Kenia und zwei schweizerischen NGO's wurden im Rahmen der Designausbildung Praxisprojekte mit lokalen Gemeinschaften durchgeführt. Das halbtägige Symposium zeigt was Designdenken und -handeln in sozialen und ökonomischen Zusammenhängen bewirken kann und stellt die gewonnenen Erfahrungen und Resultate dar. Das Symposium bietet die Gelegenheit zur Diskussion, zum Networking und zum Ideenaustausch.

Ein Teil des Symposiums wird in Englisch gehalten.

13:30	Begrüssung	David Keller, Leiter International Affairs ZHdK
13:45	Das „Design with social impact“ Projekt	Prof. Michael Krohn, Projektleiter ZHdK
14:15	Design for Macedonia	Peter Vetter und Prof. Dr. Sofija Sidorenko Dozierende ZHdK und UKIM, Skopje
	Swisscontact	Gabriella Crescini, Marco Daniel
15:15	Agriculture, Food, Consumerism in Kenya	Joyce Akach, Mona Mijthab, Nicole Foelsterl Dozierende, Forscherinnen ZHdK und University of Nairobi
	Biovision	Andi Schriber, CEO Biovision
16:15	Studentische Perspektive auf „Social Design“	Student ZHdK
16:40	Die DWSI Lernplattform	Prof. Michael Krohn, Projektleiter ZHdK
17:00	Apero, Networking	

Die Plätze sind beschränkt, die Teilnahme ist kostenlos,  
Der Raum wird mit der Teilnahmebestätigung bekanntgegeben.

Bitte registrieren Sie sich bis zum **26. Januar** unter: [dswi.event@zhdk.ch](mailto:dswi.event@zhdk.ch)  
Siehe auch: <http://designwithsocialimpact.net/>

**STIFTUNG  
MERCATOR  
SCHWEIZ**



Ss Cyril and Methodius  
University in Skopje



**Design makes the difference!**

# „Design with social impact“

A Symposium at the Zurich University of the Arts, Toni Campus

**February 16th 2018**

The potential of design for social development processes is widely unknown. As part of the two-and-a-half years, interdisciplinary and intercultural "Design with social impact" project, we present how design knowledge and -methods can be meaningfully and purposefully used for local- and social development processes.

In collaboration with two partner universities from Macedonia and Kenya and two Swiss NGO's, practice projects integrating local communities were conducted out as part of the design education. This half-day symposium shows what design thinking and -acting can achieve in social and economic contexts, and presents the lessons learned and outcomes. The symposium also provides an opportunity to discuss, to network and share ideas. Parts of the symposium will be held in English.

13:30	Welcome	David Keller, Head International Affairs ZHdK
13:45	The „Design with social impact“ Project	Prof. Michael Krohn, Head of the DWSI Project, ZHdK
14:15	Design for Macedonia	Peter Vetter and Prof. Dr. Sofija Sidorenko Lecturers ZHdK and UKIM, Skopje
	Swisscontact	Gabriella Crescini, Marco Daniel
15:15	Agriculture, Food, Consumerism in Kenya	Joyce Akach, Mona Mijthab, Nicole Foelsterl Lecturer and Researcher ZHdK and University of Nairobi
	Biovision	Andi Schriber, CEO Biovision
16:15	Students perspective on „Social Design“	Student ZHdK
16:40	The DWSI Learning Source	Prof. Michael Krohn, Head of the Project, ZHdK
17:00	Apero, Networking	

The seats are limited, participation is free, the room will be announced with the confirmation.

Please register until **January 26th** at: [dswi.event@zhdk.ch](mailto:dswi.event@zhdk.ch)

See also: <http://designwithsocialimpact.net/>

**STIFTUNG  
MERCATOR  
SCHWEIZ**



Ss Cyril and Methodius  
University in Skopje



UNIVERSITY OF NAIROBI

